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Selv om TDC ikke vil fortsætte aftalen 
om den frivillige fratrædelse på 
rimelige vilkår, så har Landsklubben, 
Virksomhedsklubberne og Telefor-
eningerne ikke opgivet kampen endnu.

Kampen for frivillig 
fratrædelse fortsætter
Tekst: Peter Kjær  Foto: Ole V. Wagner

Tillidsfolk fra mange områder af TDC 
var derfor samlet til demonstration 
foran Tivoli hotellet til TDC`s general-
forsamling. Vi mødtes i Nyropsgade til 
en kort orientering om dagens pro-
gram og en god debat tillidsfolk imel-
lem, hvorefter vi gik til TDC`s general-
forsamling.
Vi tog opstilling kl. 15.00 med vores 
medbragte plakater og røde faner og 
ventede på, at alle de rige aktionærer 
skulle komme forbi, så de kunne få et 
par ord med på vejen om, hvordan vi 

som tillidsfolk ser ledelsens handlen og 
ageren over for vores kollegaer, natur-
ligvis med hovedvægten på situati-
onen om den frivillige fratrædelse. 
Men andre emner trængte sig også på. 
Måden outsourcingen blev gjort på og 
omfanget blev f.eks. også diskuteret.

Carsten Dilling kom også forbi og 
stoppede kort op og fik et par 
budskaber med på vejen, inden han 
forsatte ind til generalforsamlingen.

Få dage efter afbrød Peter Kjær og John 
Schwartzbach HSU for at overrække 
Carsten Dilling originaltegningen til 
vores plakater til demonstrationen.

Der kom John 
Schwartzbach
med en appel til 
Carsten Dilling 
om igen at kikke 
på muligheden 
for en frivillig 
fratrædelses-
ordning på ri-
melige vilkår, 
og Peter Kjær 
fortalte Carsten 

Dilling og resten af HSU-medlem-
merne om nogle af de personlige 
konsekvenser det har haft for kolle-
gaerne, at outsourcing bliver meldt så 
tidligt ud og i det omfang det er meldt 
ud i. Det har skabt en enorm usikker-
hed blandt kollegaerne.
Carsten Dilling blev glad for tegningen 
og var lydhør over for hvad vi havde at 
sige, så nu må vi håbe at det også vil 
bære frugt. Vi har i hvert fald holdt 
dialogen i gang.
Stor tak til alle fra Sjælland, Fyn, 
Jylland og ikke mindst pensionist-
foreningen der valgte at deltage i 
demonstrationen.

   Hvorfor blev du TR?

”Tror at jeg er blevet født med hold-

ningerne hjemmefra samt mine for-

ældres opdragelse til at man skal være 

med til at kæmpe for egne og andres 

rettigheder. Min far var både tillidsre-

præsentant (TR) og arbejdsmiljø-

repræsentant (AmR), så det har ligget i 

baghovedet og ikke været en fjern tanke. 

Efter min ansættelse i 1977 ved Jydsk 

Telefon som centralmekaniker elev, hvor 

jeg var i lære i over 4 år, blev jeg sidst i 

80'erne først AmR og da der skulle 

vælges ny TR i Esbjerg, stillede jeg op og 

blev valgt. Jeg ville jo gerne kæmpe for 

vores rettigheder og være med i SU og 

hjælpe mine kolleger.  Jeg var med i TKF 

afd. 9's bestyrelse samt en kort periode 

næstformand, indtil man fusionerede og 

det blev TKF afd. 11.

Og så har jeg været TR de fleste steder 

hvor jeg har arbejdet, både i Blåvand, og 

i Mobil i Albertslund som var i begynd-

elsen af 0'erne og senest i Borups Allé.”

”Det gjorde uddannelserne som vi kunne 

få i FIU-regi på Esbjerg højskole, hvor jeg 

deltog i alle grundkurserne, SU-kursus og 

Forhandlingsteknik med flere. Kurserne 

opbyggede min selvtillid, så jeg var 

forberedt på hvad ledelsen kunne finde 

på og derved hjælpe kolleger der kunne 

komme ud i problemer.”

”Jeg har altid syntes at de nærmeste 

Hvad har styrket dig i dit 

virke som TR?

Hvad var dine forventninger 

som ny TR?

kolleger var de vigtigste at gøre noget 

for. Fordi det gjaldt om at have det godt 

lokalt med den lokale ledelse. For mig var 

det ikke resultaterne på større plan. Det 

var der andre der tog sig af.

Dagligdagen på arbejdspladsen var den 

der, skulle forbedres og her kunne jeg 

hjælpe!”

”Jeg har været TR siden engang sidst i 

80'erne, for når jeg skiftede arbejdsplads 

gik der ikke ret langt tid før jeg blev valgt 

som tillidsrepræsentant – og nu er det en 

fælles beslutning på hjemmefronten, at 

vi skal opleve noget nyt i vores liv. 

Samtidig med at TDC er i forandring og 

vi ikke ved hvad fremtiden bringer, har vi 

besluttet at vi skal leve vores drømme ud 

Hvorfor stopper du og har du 

en tronfølger?

Nye veje, nyt liv og en tillidsrepræsentant takker af

I forbindelse med overtallighedsrunden i TDC drift i november 2013 
besluttede Poul Brodersen Nissen at tage imod en frivillig fratrædelse.                           Tekst og foto af 

kasserer Ulla Puck

og dvs. vi skal flytte, vi skal ud og opleve, 

og så må man fravælge noget og det 

blev hvervet som TR og jobbet i TDC.

Der er blevet valgt en ny TR og det er 

Jesper Raahauge Jensen, og det er sgu 

godt der kommer noget nyt blod i de 

kredse – så jeg vil ønske ham held og 

lykke.”

Tele Øst takker Poul for hans 
mangeårige virke som tillidsre-
præsentant og ønsker god vind 
med alle fremtidsplanerne.

I hele uge 6 kørte Tele 
Øst hvervekampagne i 
henholdsvis Borups Alle 
og Teglholmen. Her 
besøgte tillidsrepræ-
sentanterne kantinen og 
gik på medlemsjagt på 

Tak
Undertegnede vil her-

med gerne sige mange 
tak for den flotte gave, 
som jeg modtog i for-
bindelse med min 50 
års jubilæumsdag den 

16. marts 2014.
Jeg blev meget glad

Med venlig hilsen
Preben Pedersen

Hvervekampagne 
var en kæmpe 

succes

Tekst og foto Tomas Wellejus

kontorerne. Med i baga-
gen havde de et godt 
tilbud om medlemskab, 
samt et godt budskab 
om at sammenhold gør 
stærk.

Kampagnen gav 29 nye 
medlemmer, som får 
gavn af et stærkt med-
lemskab i Dansk Metal 
Tele Øst.

Disse ord kører for øje-
blikket rundt i TDC.
Hvad er det?
Kært barn har mange 
navne siger man, jeg 
synes nu ikke, vi skal 
kalde disse for kære 
børn. Det er lige meget, 
hvilket vi vælger så er det 
farvel til arbejdspladser i 
TDC.
Hvad er det så for stør-
relser?

 - er det  overordnede 
ord i denne sammen-
hæng. Det betyder 
simpelthen at flytte ar-
bejdet ud af virksom-
heden til et firma i 
Danmark, der tilbyder at 
gøre det billigere, end 
man selv kan gøre det. 
Her vil der typisk være 
behov for en fysisk 
tilstedeværelse i landet.

 - vil være at flytte 
arbejdet til et dattersel-

   Outsourcing

   Nearshoring

Søndag den 23. marts var en særlig 
dag, hvis man er medlem af Tele Øst, 
og ønskede en hyggelig dag sammen 
med sine kollegaer omkring et spil 
bowling.

skab i  et naboland 
(Sverige, Tyskland eller 
Litauen), hvor overens-
komsterne typisk er dår-
ligere, hvis der over-
hovedet er nogle.
Nearshoring er typisk 
benyttet, hvis der er et 
behov for dansk kom-
munikation i arbejdsop-
gaven. I Litauen er der 
mange, der af den grund 
lærer dansk, svensk eller 
norsk
.

 - vil være at flytte arbej-
det til et datterselskab i et 
land langt væk, det 
kunne fx være Indo-
nesien. Her vil der typisk 
være endnu ringere 
forhold og behovet for 
kommunikation vil være 
ringe og engelsk vil være 
acceptabelt.

TDC flytter receptions-
opgaven til ISS. Dette er 

   Offshoring

Her er nogle historiske 
eksempler.

Tekst Per Baden

Outsourcing, 
Nearshoring & 
Offshoring

en outsourcing, da op-
gaven flytter til et andet 
firma. Der er dog her 
behov for fysisk til-
stedeværelse.
TDC flytter IT opgaver til 
CSC, det er en out-
sourcing. CSC flytter så 
senere Service Desk til 
eget datterselskab i 
Litauen. Det er near-
shoring. Senere flyttes 
udviklingsopgaver i CSC 
til et datterselskab i 
Indien, her er tale om en 
offshoring.
TDC flytter nogle finans-
opgaver til Manila i 
Filippinerne. Her er tale 
om en offshore out-
sourcing. Hvis der havde 
været tale om et firma i 
Sverige eller Tyskland, 
havde der været tale om 
en 

Jeg håber, der nu er sat 
nogle billeder på disse 
begreber.

nearshore out-sour-
cing.

Tekst og foto Per Nørskov

Bowling 2014
Det var som altid rigtig hyggeligt. Der 
var en rigtig god ånd ude på banerne, 
hvor det vigtigste er, at man er med, og 
der er plads til alle. Også dem der ikke 

Arrangementet er en til-bagevendende 
begivenhed for medlemmer af Tele Øst 
og stedet er det gamle Rossini, nu Big 
Bowl i Valby. 122 personer var mødt op 
fordelt på 19 hold med hver sin 
holdleder. 

Alle holdene har et navn efter ejet valg 
og det spænder lige fra Hyggeholdet til 
Den gamle Førerhund. 

vælter alle kegler, hver gang de sender 
bowlingkuglen af sted. 
  
Der spilles bowling i 2 timer og der var 
fine præmier til nummer 1, 2, 3. 
På tredjepladsen kom Cleanerne,
Musketerne II blev nummer 2, mens 
vinderne igen i år blev De 5 kegler.
Efter 4 timer var det tid til sige farvel og 
tak for dagens kamp 

Vi vil forsøge at gentage succesen 
næste år så husk at holde øje med vores 
blad, og husk at der er et begrænset 
antal pladser max. 22 hold.

Bemærk, dørene åbnes kl. 9.30

Kl. 9.30 Åbnes dørene

Velkomst og 1. maj tale v/formand for 
                     Metal Hovedstaden, René Nielsen

Fællessange og musik v/Orion Jazz Band

Kl. 10.30 Politisk tale v/Peter Hummelgaard
Folketingskandidat (S) 

      Der vil være mulighed for at få stillet den værste
      sult og tørst med burgere, is, pølser, øl og sodavand

Kl. 11.30 Afgang til Fælledparken med 
Orion Brass Band i spidsen

Kl. 13.00     Underholdning, musik og taler fra Hovedscenen

Tele Øst og Metal Hovedstaden har i fællesskab opstillet
telt i Fælledparken, hvor der kan købes øl og vand

Vi håber, at mange vil møde op og være med til 
at gøre 1. maj til en festlig familiedag

På Dansk Metal Tele Øst´s vegne
John Schwartzbach
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Af afdelingsformand
John Schwartzbach

Som formand for Tele Øst deltager jeg på 

Dansk Metals hovedbestyrelsesmøder. På 

møderne er der ofte et aktuelt politisk indlæg, 

og denne gang var det om dansk deltagelse i 

den fælles europæiske patentdomstol, som 

jeg ikke kendte så meget til.

Et patent er en kontrakt mellem en opfinder 

og samfundet. Det kan sammenlignes med 

en musiker, som laver en sang, som 

musikeren kan tjene på, uden der laves en 

masse kopier, som forhindrer det. At man kan 

søge og få patenter, motiverer mennesker og 

virk-somheder til at bruge tid og ofte en 

masse penge til at udvikle opfindelser, fordi 

de efterfølgende har mulighed for at tjene 

penge på deres idé. Og samtidig skaber det 

vækst og arbejdspladser i Danmark, som er 

en gevinst for hele samfundet. Danmark er et 

af de lande som søger flest patenter.

Alene i Danmark er patentbeskyttede idéer 

med til at skabe arbejdspladser til mere end 

200.000 danskere. Derfor vil det være en stor 

gevinst for Danmark, hvis det bliver mere 

enkelt at søge og administrere patenter.

Som patentsystemet fungerer i dag, skal man 

i praksis søge patent i hvert enkelt land 

selvstændigt. Hvis man skal forsvare sit patent 

i et andet europæisk land, foregår det ved de 

enkelte landes domstole og på deres sprog. 

Stemmer danskerne JA ved folkeafstem-

ningen i maj kommer der en ny ordning, med 

mulighed for et enhedspatent, som søges på 

ét europæisk kontor og så gælder patentet i 

hele 25 lande. Hvis man skal forsvare sit 

patent, kan det gøres ved en dansk domstol 

med en dansk dommer på enten dansk eller 

engelsk.

Med den gamle ordning kunne det koste en 

person eller en virksomhed millioner af 

kroner for at sikre et enkelt patent, hvorimod 

det med den nye ordning kommer til kun at 

koste cirka 50.000 kroner.

Jeg undrede mig gevaldigt over, hvorfor det 

skulle til folkeafstemning at indføre en 

ordning, som gør det lettere for danskere at 

søge patent, så der kan blive skabt flere 

arbejdspladser i Danmark og dermed mere 

velfærd. Svaret er, at der er tale om suve-

rænitetsafgivelse, som ifølge Grundloven 

forudsætter at forslaget enten vedtages af 

mindst fem sjettedele af Folketingets med-

lemmer eller ved folkeafstemning. Da 

hverken Dansk Folkeparti eller Enhedslisten 

vil støtte forslaget, er der ikke det fornødne 

flertal i Folketinget. Regeringen har derfor 

besluttet at sende forslaget til Folkeafstem-

ning den 25. maj 2014.

Vi kan ikke undgå at den verden, som 

Danmark er en del af, bliver større og større, 

uanset hvor hårdt vi svinger flaget. Danmark 

er en del af verden, og vi får mere og mere 

med andre lande at gøre. Det kan ikke undgås 

– og det er faktisk godt, for dansk velfærd 

afhænger af, at vi handler med andre lande. 

Men vi er stadig danskere, og det skal vi blive 

ved med. Vi skal ikke konkurrere med Kina, 

Indien eller Tyskland om lavere lønninger. Vi 

skal motivere til, at der skabes nye ideer 

herhjemme. Jeg stemmer «ja» til den Euro-

pæiske Patentdomstol og tror på, at en 

masse dygtige danske faglærte arbejdere, 

danske ingeniører og danske opfindere vil 

skabe masser af nye danske arbejdspladser til 

gavn for os alle.

Et stenkast fra Valby 

Station ligger Gl. Jern-

banevej 34. Det er en 

tidligere telefoncentral 

og huser i dag flere 

forskellige foreninger, 

der alle har tilknytning til 

TDC. Blandt andet bliver 

lokalerne benyttet af 

Idrætsforeningen, KTAS-

Pensionistforening og 

TeleTå'en. En af de for-

eninger, der også bruger 

lokalerne er Seniorklub 

Tele Øst. Foreningen har 

eksisteret siden 1950 og 

har 438 medlemmer og 

vi kiggede forbi en 

onsdag for at se, hvad 

der sker på sådan en 

dag.

I det seneste nummer af 

deres blad, der blot 

hedder 'Seniorklubben 

Tele Øst' kan man læse 

mere om  foreningen og 

det, de har gang i. Den 

tredje onsdag i hver 

måned mødes man klok-

ken 10.30, hvor man 

drikker kaffe med et 

rundstykke til og der-

efter hygger man sig på 

forskellige måder. Nogle 

spiller kort, nogle spiller 

billard og andre sidder 

blot og hyggesnakker. 

Tekst: Bent Parbo     
Foto: Jørgen Høyer

har man en skovtur i 

maj og har også plan-

lagt en fem-dages tur til 

Prag med fuld pension i 

løbet af juni måned for 

de, der har lyst til det.

Denne onsdag, hvor vi 

er til stede, er den første i 

måneden og på disse 

onsdage står der lidt 

ekstra på programmet. 

Det kan være foredrag, 

udflugter eller musikalsk 

underholdning og det er 

sikker på at komme til at 

sidde ved siden af vores 

mænd og andre gør det 

for at være sikker på at 

komme til at sidde ved 

siden af dem, de kender 

bedst,' som Annelise 

Jensen og Joan Bødker 

begge uddyber.

som binder dem sam-

men er deres tidligere 

fælles arbejdsplads. Der 

tales om gamle dage i 

TDC eller da det hed 

P&T/KTAS. Fremtiden 

kan heller ikke helt forbi-

gås og i den sammen-

hæng er det især de 

usikre lejeforhold, der er 

det foretrukne emne: 

Om man stadig har 

mulighed for at forblive 

på den adresse, man har 

i dag eller må finde nye 

græsgange. Tilskuddet 

fra TDC er heller ikke af 

den samme størrelses-

orden, som den har 

været tidligere og derfor 

har man indført en form 

for brugerbetaling på 10 

kroner, når man møder 

op. Hvis man kigger på 

klaveret i lokalet, ser 

man en anden foran-

staltning for at få udgift-

erne sat ned. Det er ikke 

selve klaveret, men i 

stedet de flasker, der står 

på den. En hyggelig 

tradition er at når et 

medlem har fødselsdag, 

så tager han eller hun en 

flaske med til næste 

arrangement. Det giver 

nemlig også en bespar-

else i forhold til de 

samlede udgifter.

Under spisningen går 

samtalen lystigt mellem 

deltagerne og det er 

tydeligt, at arrange-

menterne i seniorklub-

ben betyder meget for 

deltagerne. Og at der 

ydes et stort bidrag fra 

de personer, der er 

involveret i arbejdet 

omkring klubben.

Orkestret stod klar til at 

gå i gang, da jeg forlod 

lokalerne og hvor del-

tagerne i de hyggelige 

lokaler på Gl. Jern-

banevej stadig havde 

udsigt til at par gode 

timer i selskab med lystig 

musik, gode venner og 

gamle kolleger.

Seniorklubben Tele Øst

Klokken 13 spiser man 

sammmen de medbrag-

te madpakker og der 

sluttes af med en kop 

kaffe. 

Det er naturligvis ikke 

kun på denne ene dag i 

måneden, der sker no-

get. Om mandagen 

mellem klokken 10 og 

14 er det billard, der er i 

højsædet, den 2. og 4. 

onsdag er det bowling, 

der står på programmet 

og hvis man er til golf, 

mødes man ved Smø-

rum Golfklub den 1. og 

3. mandag i måneden. 

Tirsdag formiddag kan 

man blive klogere på 

pc'er og internettet. Og 

som om det ikke er nok, 

netop musikalsk under-

holdning, der står på 

programmet: Løven-

holdts Jazzcirkus, som 

er kommet fra Korsør for 

at underholde. 

Fire rækker af borde 

fylder det meste af det 

store lokale og opdæk-

ningen kan ikke findes 

pænere på selv de fines-

te restauranter i den 

indre by. Oppe ved 

indgangsdøren er der 

sat et bord op, hvor man 

kan købe sig en øl, 

sodavand eller et glas 

vin og der er fra start en 

festlig stemning i loka-

let.

Oven på glassene er der 

sat et lille navneskilt og 

ved nærmere eftersyn 

ser man, at det er der ved 

de fleste af pladserne. 

'Det er ikke, fordi der er 

nogen, der har faste 

pladser, men man har 

blot siddet det samme 

sted i de sidste 25 år', 

som formanden for 

Seniorklubben Jørgen 

Bredøl forklarer med et 

lille smil.

'Og så er det noget, vi 

ofte gør for at være 

a-b-c-medlemmer

Annelise og Joan er selv 

 og det vil 

sige, at man er gift med et 

a-medlem, hvilket i dette 

tilfælde er sekretær i 

Seniorklubben Jørgen 

Jensen og næstformand 

Kjeld Bødker. Et 

 er man, hvis man har 

været ansat i TDC eller 

KTAS. Endelig findes der 

også noget, der hedder 

 og det er enker 

eller enke-mænd efter a-

medlemmer. Ja, det er 

med at holde tungen 

lige i munden for at 

holde begreberne fra 

hinanden.

De fleste kender hin-

anden. Det er ofte gen-

gangere fra de sidste 

mange gange og det 

b-medlemmer

a-med-

lem

c-medlem

Uni – eller U9 som hun 

kaldte sig selv - startede 

sin karriere i KTAS som 

Efg-elev. EFG holdet 

med Uni i spidsen skrev i 

et digt til telefondirektør 

Ammitzbøll, at dette 

hold var gode unge 

mennesker og de ville 

blive et stort aktivt for 

virksomheden – han 

svarede tilbage – også i 

digtform. 

Om hele holdet blev 

humør glæde og fik 

hevet mange kolleger 

op ad bakke. Selv i svære 

tider med mange af-

skedigelser fra TDC, var 

hun aktiv og meget 

engageret i fagligt ar-

bejde.

Inden Uni tog afsked fra 

TDC var hun fællestil-

lidsrepræsentant og 

medlem af bestyrelsen i 

Dansk Metal Tele Øst, 

hvor hun arbejdede 

Mindeord 
Uni Stella Byrgesen

Tekst: Tele Øst      Foto: Ulla Puck

ansat melder historien 

ikke noget om, men Uni 

fortsatte i KTAS/TDC.

Hun var nok en af de 

bedst uddannede admi-

nistrative medarbejdere, 

da hun både gennem-

førte grund- og videre-

gående uddannelse 

samt tværgående ud-

dannelse og senere fik 

en teknisk assistent ud-

dannelse.

Uni skabte med sit gode 

meget aktivt.

Hvis medlemmerne blev 

uretfærdigt behandlet, 

fulgte Uni med dem hele 

vejen og var med til at 

finde en fornuftig løs-

ning.

Uni arbejdede i TDC's 

Kunstforening og var 

med til at få mange 

udstillinger gennemført 

samtidig med at hun 

selv legede med flere 

materialer udi kunsten.

Og når en opgave var 

løst, sagde hun altid  

”Godt så!”

Efter nogle få dages 

sygdom sov Uni stille ind 

torsdag den 20. marts 

2014. Uni blev 50 år.

Vores tanker går til 

familien.

Ære være hendes 

minde.

Anam fortæller om sit 

praktikforløb i Metal:

”  startede 

jeg med at være i A-

kassen, hvor jeg blandt 

andet var med i en 

medlemssag hvor virk-

somheden var gået 

konkurs og medlem-

met nu stod uden 

arbejde og skulle i gang 

Mandagen

Tele Øst har haft en praktikant i uge 6

Anam Gaundal der er 19 år, bor i Valby og går 
på HG på Niels Brock, og hun vil gerne have en 
læreplads i fagbevægelsen.

Tekst og foto af kasserer Ulla Puck

med at søge job. Efter 

besøget i A-kassen var 

jeg hos kasseren i Tele 

Øst UIla Puck, som 

blandt andet gav mig et 

godt indblik i behand-

ling af fakturaer”, beret-

ter Anam.

 startede Anam 

hos Susanne Frederik-

sen i Tele Østs sekretari-

Tirsdag

atet og var med til at 

skrive breve til pensio-

nisterne og registrering 

af medlemskartotek.

 var Anam med 

faglig sekretær Robert 

Larsson ude i TDC og 

skaffe flere medlemmer 

og det var en ganske 

positiv oplevelse ikke 

blot for Anam, men også 

Onsdag

for Tele Øst, da det 

lykkedes at skaffe over 

10 ny medlemmer.

 gik turen til 

Metal Forbundet, hvor 

hun besøgte Uddan-

nelsessekretariatet. Der 

fik hun et indblik i at 

skrive breve og mails, og 

var med til at holde styr 

på Michael Anton-sen.

Hun var også en tur i A-

kassen i Forbundet hvor 

de blandt andet talte om 

LG-sager og 

 var 

Anam i kommunika-

tionsafdelingen i For-

Torsdag

Den sidste dag

 

 

kontingent 

grupper.

bundet hos Anders Lau-

bjerg som fortalte hvad 

han arbejdede med og 

om diverse overens-

komster. Der var også tid 

til at følge grafik-erne, 

hvor hun fik et indblik i 

opsætning af blad og 

brochure.

”Jeg har fået et godt 

indblik i fagforeningens 

arbejde og at det har 

været interessant. Jeg fik 

stillet en masse rele-

vante spørgsmål og 

derved fået et bedre 

overblik over hvad en 

fagforening er. Jeg ved 

Anam søger en lære-

plads

nu hvad jeg vil arbejde 

med i fremtiden og 

håber på en læreplads i 

fagbevægelsen efter 

min uddannelse på 

kontor linjen på HG  er 

færdig til juni i år” 

fortæller Anam, der skal 

hjem og skrive ansøg-

ninger og håber på en 

læreplads i en fagfor-

ening.

Europæisk Patentdomstol, 
hvad i alverden er det?

I 1940 fik Leif Helsted fra 

Søborg en god lære-

plads som maskinar-

bejder i virksomheden

Dansk Industri Syndikat 

A/S, som i folkemunde 

hed Riffelsyndikatet.

Fabrikken producerede 

under 2. verdenskrig vå-

ben til tyskerne og blev 

udsat for flere sabotage-

aktioner og den sidste, 

hvor der blev brugt 400 

kg sprængstof, fik fa-

brikken i knæ og Riffel-

syndikatet kom aldrig 

for alvor i gang med pro-

duktionen igen.

På cykel rundt i

København

Da Leif kom i KTAS i 1949 

cyklede han rundt i Kø-

benhavn og fejlrettede, 

senere fik han bil som 

bragte ham rundt til 

blandt andet Folketin-

get samt Hotel d'Angle-

terre. Han har også væ-

ret med til at opbygge 

små private centraler. 

”Der var mange sjove 

episoder og jeg blev ikke 

beskattet af den udleve-

rede cykel, selvom jeg 

brugte den privat – 

Cykelsmeden tog sig af 

den når den punktere-

de og når man blev over-

mekaniker, f ik man 

blanke fælge samt staf-

feringer på cyklen efter 

10-15 år,” smågriner 

Leif.

”Det var et frit liv og jeg 

kunne udføre mit arbej-

de uden stress. Jeg kun-

ne vende tilbage til 

kunden og følge op på 

opgaven – der var tid til 

jobbet,” husker Leif.

Han husker især når det 

var jul og han havde 

været på Toms, for så var 

børnene derhjemme 

spændte over farmands 

hjemkomst med lidt ek-

stra godt i mappen.

”Mange af kunderne 

gav dengang smågaver 

for veludført arbejde – 

de var tilfredse med mit 

arbejde og jeg blev glad, 

når jeg kunne have lidt 

ekstra med hjem til 

fruen,” fortæller Leif.

Ældreprisen 2012

Leif Helsted har i mange 

år gjort en stor indsats 

for at fremme idræt og 

bevægelse blandt seni-

orer og derfor fik han 

Ældreprisen i 2012 af 

Gentofte Kommune.

Leif Helsted har stadig en 

god fysik – og det kan 

han helt sikkert takke 

motion og sin mentale 

sundhed for.

Leif og konen fejrede 

Diamantbryllup den 6. 

marts 2014 for hele 

familien og det er sikkert 

ikke gået stille af sig.

Leif Helsted har været medlem af Metal siden 1. februar 1949

Under sin læretid, som var 6 dage om ugen, fra kl. 7-16 på fabrikken 
og Teknisk skole om aftenen fra kl. 19-21 var Leif også en aktiv 
gymnast og ivrig svømmer.

Tekst og foto Ulla Puck

Trygheden i at vide at 

fagforeningen var der

Målet var at blive tele-

fonovermekaniker og 

det hjalp Berner Nielsen 

fra fagforeningen Leif 

med.

Selvom om Leif ikke har 

brugt fagforeningen så 

meget, har han været 

helt skarp på at han skul-

le være medlem. Kolle-

gaerne mødtes og ud-

vekslede erfaringer over 

en kop kaffe og på den 

måde fulgte man med i 

hvad der skete. ”Vi holdt 

sammen og støttede 

hinanden,” mindes Leif.

Sit seneste besøg i Ny-

ropsgade var mellem Jul 

og Nytår, hvor han var 

en af de heldige der 

vandt ”SætterNielsen-

konkurrencen”.

Med baggrund i antallet 

af generalforsamlings-

valgte bestyrelsesmed-

lemmer på general-

forsamlingen den 6. 

marts er undertegnede 

udtrådt af bestyrelsen.

Det er en underlig for-

nemmelse at måtte for-

lade arbejdet midt i 

Arbejdsmiljø
Vidste du:

Bek. nr. 559 om arbejdets udførelse siger:

§ 8   Ved arbejdets udførelse skal der tages hensyn til den ansattes alder,       

indsigt, arbejdsevne og øvrige forudsætninger

§ 9   Ved udførelse af arbejdet skal det tilstræbes

1.    at ensidigt belastende arbejde, som medfører fare for fysisk eller 

psykisk helbredsforringelse på kort eller lang sigt undgås eller 

begrænses

2.    at arbejdstempoet er således, at det ikke medfører fare for fysisk eller 

psykisk helbredsforringelse på kort eller lang sigt og

3.    at isoleret arbejde, som kan medføre fare for fysisk eller psykisk 

helbredsforringelse undgås eller begrænses

valgperioden og ikke 

kunne være med til at 

gennemføre den nu-

værende strategiplan. 

Jeg håber at få mulig-

hed for at vende tilbage 

til arbejdet på et senere 

tidspunkt.

Tak til alle der stemte på 

mig ved valget i 2012.

Tekst: Hanne Trebbien

Hanne Trebbien

Udtrædelse af TDCs bestyrelse
Tekst: Hanne Trebbien


